
Strona 1 z 12 

 

WRZ.0012.6.3.2024 

Protokół nr 3/24 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 25 września 2024 roku 

W dniu 25 września 2024 roku o godz. 15.30 w sali narad Starostwa 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Bogumińskiej 2 odbyło się 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 

z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego 

na 2024 rok wraz z załącznikami. 

4. Przedstawienie sprawozdania dyrektorów szkół ze sposobu wykorzystania 

środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli za 2024 

rok. 

5. Przedstawienie informacji na temat likwidacji Branżowej Szkoły I stopnia 

w Radlinie. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

9. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak otworzyła obrady posiedzenia 

Komisji i na podstawie listy obecności stwierdziła wymagane quorum. 

W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Stefania Rodak – Przewodnicząca Komisji, 

2. Jolanta Górecka – Wiceprzewodnicząca Komisji, 

3. Mateusz Jamioła, 

4. Andrzej Kania, 

5. Wojciech Koźlik, 

6. Barbara Magiera, 

7. Danuta Maćkowska. 

Nieobecny był Radny Pan Janusz Ballarin. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski, 
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2. Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska.  

Ad. 2 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad 

posiedzenia, przy 6 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych i Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak przystąpiła do jego 

realizacji.  

Ad. 3 

Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie 

budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami. Projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że Skarbnik Pan Mariusz Rakowski 

przytoczył placówki edukacyjne, które potrzebują pomocy po nawałnicach 

i zapytał, czy są jeszcze takie placówki, w których straty nie zostały 

oszacowane. 

Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski odpowiedział, że sukcesywnie 

wprowadzane są tylko te zdarzenia, które są naprawiane przez ubezpieczyciela.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska wyjaśniła, że te 

środki są ściśle związane z nawałnicą, która przeszła przez Powiat kilka 

miesięcy temu, a nie z powodzią. Dodała, że szkody związane z powodzią są 

dopiero szacowane.  

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 6 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez 

głosów przeciwnych.  

Ad. 4 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

sprawozdanie dyrektorów szkół ze sposobu wykorzystania środków na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli za 2024 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że rozmawiała 

z Dyrektorem Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli Panią Iwoną 

Miler, która potwierdziła, że szkoły korzystają z ośrodka PODN. Dodała, że 

Dyrektor PODN Pani Iwona Miler jest zadowolona ze współpracy. Następnie 

powiedziała, że zwróciła uwagę na I LO, które w zestawieniu procentowym 

z wykorzystania środków zaplanowanych na dofinansowanie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli w roku 2024 w stosunku do wykonania tego planu do 

dnia 31 sierpnia 2024 roku, ma tylko 8% wykorzystania środków, ale Dyrektor 
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PODN potwierdziła, że Dyrektor I LO zamówił już dwa szkolenia dla swojej 

kadry pedagogicznej. Przewodnicząca Komisji zauważyła, że dyrektorzy mogą 

korzystać z różnych ośrodków doskonalenia nauczycieli i tak też czynią, 

natomiast dobrze jest, jeśli korzystają z powiatowego ośrodka. Następnie 

przekazała, że nie zadowala jej wykorzystanie wspomnianych środków przez 

dyrektorów szkół i nauczycieli. Zauważyła, że na 1137 nauczycieli jest trzech, 

którzy zdobywają dodatkowe kwalifikacje. Powiedziała, że do szkół uczęszczają 

uczniowie z dysfunkcjami, z problemami psychofizycznymi, z depresją, więc 

uważa, że to dokształcanie jest potrzebne, ale tym powinien zająć się nadzór. 

Przekazała, że docierają do radnych informacje, iż dobrze byłoby gdyby 

szkoleń dotyczących depresji i stanu psychicznego po pandemii, a obecnie 

także po powodzi, było więcej. Następnie stwierdziła, że być może pokierowała 

się własnym doświadczeniem związanym z gimnazjami a nie szkołami 

średnimi, gdzie dodatkowe kwalifikacje pomogły przetrwać nauczycielom 

w momencie niżu demograficznego.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska zauważyła, że 

jeśli chodzi o rubrykę, w której znajduje się tylko trzech nauczycieli, mowa jest 

o studiach podyplomowych. Poinformowała, że 90% nauczycieli to nauczyciele 

dyplomowani posiadający co najmniej dwie lub trzy kwalifikacje. W związku 

z tym zdobywanie kolejnych kwalifikacji nie jest aż tak pożądane. Dodała, że 

ma na myśli studia podyplomowe. Następnie poruszyła kwestię stanu 

liczebnościowego nadchodzących lat i powiedziała, że ten rok był przepaścią, 

natomiast kolejne osiem lat utrzymuje się na podobnym poziomie, czyli 

w systemie pojawi się od 1300 do 1600 uczniów. Poinformowała, że 

w przyszłym roku naborowym około 1400 uczniów z terenu powiatu 

wodzisławskiego trafi do szkół Powiatu, to jest 95-98%. Następnie przyznała 

rację Przewodniczącej Komisji Pani Stefanii Rodak i powiedziała, że 

dokształcanie nauczycieli mogłoby być procentowo wyższe, ale po pierwsze jest 

to rola dyrektora i zachęt, po drugie chęci, a po trzecie to oczywiście rola 

kontrolna jeśli chodzi o organ nadzoru pedagogicznego. Następnie przekazała, 

że jest dodatkowa forma dokształcania zawodowego, z której mają korzystać 

nauczyciele przedmiotów zawodowych. Poinformowała, że są dwa tygodnie, 

w ciągu trzyletniego cyklu pracy na zdobycie kwalifikacji u pracodawcy. Dodała, 

że obowiązkiem nauczyciela przedmiotów zawodowych jest odbycie 

dwutygodniowej praktyki w zakładzie dedykowanym branży, której naucza, 

więc to też jest dodatkowa forma, którą nauczyciele przedmiotów zawodowych 

zdobywali, a nie wynika to z przedstawionej informacji. 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że nie wie czy to będzie 

usprawiedliwienie nauczycieli, ale w wojewódzkich ośrodkach metodycznych 

również zauważono drastyczny spadek ilości dokształcających się nauczycieli. 

Stwierdziła, że powodem była przede wszystkim pandemia, która narobiła 

wiele szkód. Nauczyciele mieli dostęp do tak zwanego dokształcania zdalnego. 

Dodała, że nauczyciele preferują obecnie zdalne formy przeprowadzania 
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kursów czy warsztatów. Zauważyła, że niektóre da się przeprowadzić w takiej 

formie, ale nie wszystkie.   

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że zgadza się 

z Radną Panią Danutą Maćkowską, tylko wydawało jej się, że kontakt już po 

pandemii jest potrzebny.  

Radny Pan Wojciech Koźlik stwierdził, że nauczyciele są już chyba zmęczeni 

ciągłym dokształcaniem się. Zauważył, że czasami nauczyciele dokształcają się, 

a później nauczają przedmiotu tylko dwie godziny w tygodniu. Dodał, że są 

również coraz starsi. Następnie zwrócił się do Naczelnika Wydziału Oświaty 

i powiedział, że nie wiedział nic na temat dwutygodniowych szkoleń dla 

nauczycieli przedmiotów zawodowych, które to szkolenie muszą odbyć w ciągu 

trzech lat. Następnie zapytał co stanie się jeżeli nauczyciel z różnych przyczyn 

nie odbędzie takiego szkolenia.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że nie ma takiej możliwości. Nauczyciel ma na to trzy lata i musi przedstawić 

swojemu przełożonemu zaświadczenie o odbyciu takiego szkolenia.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał, czy takie szkolenie odbywa się poza 

zakładem pracy. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że tak. Poinformowała, że podnoszenie kwalifikacji odbywa się po zajęciach.  

Przekazała, że wszyscy nauczyciele przedmiotów zawodowych  sprawnie 

przeszli szkolenie, dyrektorzy przedstawili analizy. Dodała, że wielu nauczycieli 

zawodu chwaliło to sobie, inni mówili, że jest to rzecz niepotrzebna, ale opinia 

społeczna zawsze jest różna.  

Ad. 5 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

informację na temat likwidacji Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Pan Andrzej Kania zapytał czy Naczelnik Wydziału Oświaty potrafi 

oszacować jaka to jest mniej więcej oszczędność dla budżetu powiatu na te 

cztery miesiące. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że pytanie to powinno zostać skierowane do Skarbnika Powiatu, który to 

oszacował.  Dodała, że powstałe oszczędności bezpośrednio trafiają do Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych w Pszowie, gdzie zwiększono ilość oddziałów 

i przeniesiono pracowników, którzy będą korzystać z tych oszczędności. 

Powiedziała, że są to oszczędności za wynagrodzenia, ale to w minimalnym 
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stopniu, natomiast reszta tych oszczędności powstała w wyniku rozwiązania 

umów, m.in. na telefony, czy dostawy.  

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że na jednym z posiedzeń Komisji 

dowiedział się, że przystosowanie obiektu po Branżowej Szkole I stopnia 

w Radlinie jest długofalowym procesem, który będzie trwał półtora roku. Koszt 

to około 10 000 000 zł. Zapytał czy został już wyłoniony wykonawca. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że wykonawca został wyłoniony jednak umowa jeszcze nie została podpisana. 

Planowany termin podpisania umowy to 3 lub 4 października tego roku, 

z oddaniem placu na budowę 7 października. Takie są ustalenia z wykonawcą. 

Powiedziała, że zakłada, iż żadna ze stron się nie wycofa i od 7 października 

firma wejdzie na teren budowy. Według treści umowy, firma ma dziesięć 

miesięcy na realizację. W związku z faktem, iż Poradnia Psychologiczno-

Pedagogiczna nie jest jednostką feryjną, przeniesienie Poradni do Radlina, 

planowane jest na dzień 1 stycznia 2026 roku. Nawet jeśli dojdzie do jakiegoś 

przesunięcia, będzie ona wnioskować o to, aby firma zakończyła prace 

w październiku, żeby mieć dwa miesiące na przeniesienie wszystkich rzeczy 

i dostosowanie Placówki, żeby z dniem 2 stycznia 2026 roku pracownicy mogli 

udać się do pracy już w Radlinie. Dodała, że oczywiście życie pisze swój 

scenariusz, ale taki jest plan. Może wydarzyć się wiele rzeczy, chociaż ma 

nadzieję, że one się nie wydarzą. Następnie przekazała, że procedura 

przeniesienia Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej jest dokładnie taką samą 

procedurą jak likwidacja Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie, więc potrzebna 

jest uchwała intencyjna, opinia Kuratora, należy powiadomić wszystkich 

rodziców dzieci, które są objęte wsparciem przez Poradnię Psychologiczno-

Pedagogiczną. Poinformowała, że będzie musiała wysłać około 1000 listów. 

Dodała, że trzeba poinformować o tym fakcie oboje rodziców. Przekazała, że 

w najbliższych dniach wystąpi do Zarządu z rozpoczęciem tej procedury.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał czy wykonawcą jest lokalny przedsiębiorca. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że tak. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak poinformowała, że rozmawiała 

z Dyrektorem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Panem Jarosławem 

Rudolem i pytała go czy będzie potrzebował jakiegoś wsparcia ze strony 

Komisji. Dodała, że Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej jest bardzo 

zadowolony ze współpracy ze Starostwem Powiatowym w Wodzisławiu Śląskim 

i z Naczelnikiem Wydziału Oświaty. Wszystko przebiega zgodnie z procedurami. 

Środki finansowe są zapewnione w projekcie z Polskiego Ładu. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że pieniądze były zabezpieczone z Polskiego Ładu z dofinansowaniem 
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2 000 000 zł przez Powiat Wodzisławski. Dodała, że zmieszczono się w tym 

budżecie. Rozszerzono projekt, oczywiście przed wyłonieniem wykonawcy, 

o sprzęty i wnętrze, ponieważ trudno oddać budynek na poziomie europejskim 

z przeniesionymi szafami z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej przy ul. 

Mendego. W związku z tym niektóre rzeczy zostały jeszcze doprojektowane 

z tego względu, że logika podpowiadała, iż trzeba dostosować wnętrze do 

modernizacji.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak stwierdziła, że wszyscy są za tym, 

żeby dostosować ten budynek do wymogów XXI a nawet XXII wieku, dlatego 

że trzeba wyprzedzać fakty. Powiedziała, że zadała Dyrektorowi Placówki kilka 

pytań dotyczących informatyzacji. Dodała, że wszystkie te rzeczy są 

zabezpieczone. Ponadto przekazała, że jeżeli radni są zainteresowani 

spotkaniem, Dyrektor bardzo chętnie się spotka w listopadzie tego roku, jeżeli 

jest taka potrzeba. Przekazała, że Dyrektor Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej liczy na wsparcie w przyszłym roku jeśli pojawią się jakieś 

problemy. Obecnie nie widzi żadnych problemów, a współpraca układa się 

bardzo dobrze. Następnie zapytała o elementy rozbudowy nie tylko budynku, 

ale również zagospodarowania terenu wokół niego. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że obecnie teren wokół Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie jest dość dobrze 

dostosowany. Znajduje się tam kilka ławek, dziedziniec parkingowy przed 

budynkiem, który jest w bardzo dobrym stanie. Poinformowała, że Dyrektor 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej będąc Dyrektorem Branżowej Szkoły 

I stopnia w Radlinie, bardzo dbał o wizerunek szkoły, w związku z tym jest tam 

wiata na rowery, wiata na śmietniki, są ławki, jest parking, z drugiej strony 

budynku znajduje się stare boisko betonowo – asfaltowe, które jest w bardzo 

dobrym stanie i ono także będzie służyć jako parking dla Poradni. Stwierdziła, 

że samo obejście szkoły, dzisiaj już Poradni, jej zdaniem nie wymaga 

modernizacji.  

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał kiedy zacznie się realizacja projektu „Za 

życiem” w budynkach szpitala w Rydułtowach.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że realizacja projektu „Za życiem” odbędzie się na dniach. Obecnie kończy się 

etap przenosin sprzętów i materiałów, z uwagi na fakt, że szpital dosyć późno 

udostępnił te budynki, bo tak naprawdę dopiero 5 września br. Dodała, że 

trzeba było trochę odświeżyć pomieszczenia, natomiast to nie powoduje 

zaniechań w realizacji projektu „Za życiem”, dlatego że można dostosowywać 

godziny spotkań psychologów, pedagogów czy fizjoterapeutów z dziećmi 

i rodzicami w taki sposób, że skomasuje się im te zajęcia trochę później, więc 

ta sama liczba dzieci będzie objęta wsparciem, tyle że w innym okresie.  
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Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał czy będzie to już w październiku, czy 

później. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że myśli, iż zajęcia będą się już odbywały z początkiem października.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Jolanta Górecka zapytała, czy w związku 

z przeniesieniem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej do Radlina jest 

przewidziana jakaś dodatkowa pomoc w kwestii transportu dzieci z rodzin, 

które nie posiadają własnego transportu.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, 

że trudno jest na dzień dzisiejszy organizować transport, jeśli jeszcze nie ma 

budynku. Dodała, że najpierw należy przenieść Poradnię i dokonać wszelkich 

formalności z tym związanych. Gdy Poradnia rozpocznie swoją działalność 

w Radlinie i zaczną pojawiać się niepokojące informacje dotyczące transportu, 

będą jakieś skargi w sprawie trudności z dojazdem do Poradni, wówczas  

podejmie się ten temat, zarówno na posiedzeniu Komisji, jak i na posiedzeniu 

Zarządu. Przypomniała, że przed decyzją o przeniesieniu Poradni do budynku 

Branżowej Szkoły I stopnia w Radlinie przeprowadzono ankietyzację, 

diagnostykę i analizę dojazdu i informacje, które uzyskano, świadczyły o tym, 

że w większości rodzice wraz z dziećmi korzystają z własnego środka 

transportu, a nawet jeżeli nie mają takiej możliwości, to transport nie jest dla 

nich problemem. Dodała, że ma tego świadomość, iż mogą się takie pytania 

czy problemy pojawić, ale ten rok poświęci na sprawne i ustawowe 

przeniesienie Poradni, a później obserwację sytuacji i ewentualnie szybkie 

działanie co do wsparcia związanego z transportem. 

Ad. 6 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

informację na temat lekcji religii w poszczególnych szkołach powiatu 

wodzisławskiego, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu i dodała, że 

w niektórych szkołach ilość godzin lekcji religii została zmniejszona w klasach 

czwartych czy piątych. Taka sytuacja związana ze zmniejszeniem liczby godzin 

z dwóch na jedną godzinę jest w Zespole Szkół Ponadpodstawowych 

w Wodzisławiu Śląskim, gdzie w klasie czwartej jest zgoda na obniżenie ilości 

godzin oraz zgoda na zajęcia międzyoddziałowe. Wyjaśniła, że jeżeli jest grupa 

uczniów z różnych oddziałów chcących uczęszczać na lekcje religii łączy się ich. 

Taka sama sytuacja jest w Liceum Sztuk Plastycznych. Następnie przekazała, 

że w Zespole Szkół Ekonomicznych w Wodzisławiu Śląskim zgoda dotyczy 

czwartej i piątej klasy jeśli chodzi o Technikum i pierwszej, drugiej i trzeciej 

klasy Szkoły Branżowej I stopnia. W Zespole Szkół Technicznych 

w Wodzisławiu Śląskim zgoda jest we wszystkich klasach, zarówno w Liceum 

Ogólnokształcącym z Oddziałami Sportowymi, w Technikum i w Branżowej 

Szkole. W Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 
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w Wodzisławiu Śląskim zgoda jest we wszystkich klasach czyli w Technikum 

i Branżowej Szkole I stopnia. W Zespole Szkół Licealnych i Technicznych 

w Rydułtowach odbywają się zajęcia międzyoddziałowe. W Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Pszowie jest zgoda w czwartej i piątej klasie Technikum 

i w trzeciej klasie Branżowej Szkoły I stopnia.  

Radny Pan Andrzeja Kania powiedział, że jeżeli przyszło do tak zwanej redukcji 

godzin, to przede wszystkim trzeba zadbać o tych, którzy mają rodziny. Dodał, 

że wiadomo, iż decydentami w tym momencie nie są katecheci. Zauważył, że 

w niektórych szkołach, szczególnie w dużych jednostkach, pojawił się problem 

związany z tym, że katecheci przychodzą na lekcje religii dwa razy w ciągu 

dnia, rano i w godzinach popołudniowych. Zauważył, że trzeba byłoby przyjrzeć 

się problemowi od strony organizacyjnej. 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że uważa, iż katecheci, podobnie 

jak wszyscy inni nauczyciele, również mogą podjąć studia podyplomowe na 

różnych kierunkach, tym bardziej, że środki na doskonalenie są 

niewykorzystane. Wówczas kiedy pojawi się problem, będą mogli, jeśli będzie 

taka potrzeba, uczyć w szkole innego przedmiotu.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zauważyła, że jest to duży 

problem i powinno się wyprzedzać pewne ruchy, które mogą nastąpić. 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że ma odmienne zdanie w tym temacie, 

gdyż uważa że fizyk może uczyć matematyki, natomiast matematyk fizyki 

niekoniecznie.  

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że edukacja wczesnoszkolna była 

w takiej samej sytuacji. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

informację na temat liczby nauczycieli przebywających na urlopie dla 

poratowania zdrowia, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu i dodała, że 

w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej zmianie uległa liczba osób 

przebywających na urlopie dla poratowania zdrowia, z dwóch do trzech. 

Dlatego łączna liczba osób korzystających z urlopu dla poratowania zdrowia na 

ten rok to 18, natomiast w roku 2023/2024 było to 13 osób.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że jej zdaniem taka 

liczba nauczycieli przebywających na urlopie dla poratowania zdrowia nie jest 

duża w porównaniu z ilością nauczycieli zatrudnionych w szkołach. 

W niektórych dużych szkołach, dwie lub trzy osoby przebywają na takim 

urlopie, natomiast dla porównania w małych szkołach, liczących czterdziestu 

nauczycieli, na takim urlopie przebywa przynajmniej jeden nauczyciel.  
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Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odniosła się do 

pisma Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddziału Międzygminnego 

w Wodzisławiu Śląskim w sprawie zaplanowania środków w projekcie 

przyszłorocznego budżetu powiatu, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Poinformowała, że takie samo pismo wpłynęło do Starosty Pana Leszka 

Bizonia, w związku z tym przygotowała odpowiedź na powyższe pismo. Dodała, 

że jest ona zaakceptowana zarówno przez Wicestarostę Panią Barbarę Chrobok 

jak i Starostę Pana Leszka Bizonia. Powiedziała, że nie będzie czytała całej 

odpowiedzi na pismo, tylko odniesie się do poszczególnych punktów. 

Przekazała, że jeśli chodzi o kwestię zwiększenia dodatków motywacyjnych, 

aktualizacja regulaminu miała miejsce w 2024 roku i dodatek motywacyjny 

w Powiecie Wodzisławskim jest na wysokim poziomie, w związku z tym nie 

przewiduje się regulacji w regulaminie dodatków motywacyjnych. Następnie 

powiedziała, że jeśli chodzi o sfinansowanie wszystkich zajęć dodatkowych, nie 

do końca rozumie to pytanie, ponieważ raczej wszystkie zajęcia dodatkowe są 

finansowane. Stwierdziła, że być może chodziło tutaj o zajęcia związane 

z podziałem na grupy dodatkowe wynikające z warunków, a nie z przepisów, 

czy zajęcia dodatkowe np. wzbogacające uczniów o jakieś dodatkowe 

umiejętności. Kolejną kwestią, która została poruszona w piśmie było 

zabezpieczenie środków na pomoc zdrowotną. Wyjaśniła, że jest regulacja 

prawna, dzięki której te środki są zawsze zabezpieczane zgodnie z przepisami. 

Następnie powiedziała, że jeśli chodzi o zwiększenie funduszu na dokształcanie 

i doskonalenie trudno jest jej się tutaj odnieść, dlatego że po pierwsze przepisy 

mówią o wskaźniku jaki można naliczyć, po drugie jest sytuacja, która była 

omawiana wcześniej, że poziom wykorzystania środków to około 50%. 

Kolejnym tematem poruszonym w piśmie było szkolenie Zakładowych 

Społecznych Inspektorów Pracy. Naczelnik powiedziała, że jeżeli jest taka 

potrzeba, środki są zabezpieczone w ramach dokształcania, ale pracodawca 

również jest zobowiązany do tego, żeby pokrywać szkolenia swoich 

pracowników. Kolejny punkt dotyczy 18 godzinnego pensum dla nauczycieli 

zawodu. Przypomniała, że przepisy prawa oświatowego pozwalają, 

w przypadku nauczycieli zawodu zdecydować organowi prowadzącemu o tym 

czy takie pensum ma mieć wymiar 18 czy 20 godzin. Powiat Wodzisławski od 

wielu lat stoi na stanowisku utrzymania pensum na poziomie 20 godzin. To jest 

przedmiotem dyskusji, która trwa już od lat. Przypomniała, że jakiś czas temu 

do Przewodniczącego Rady Powiatu Wodzisławskiego wpłynął apel nauczycieli 

przedmiotów zawodowych powiatowych placówek oświatowych złożony przez 

Związki Zawodowe. Poinformowała, że petycja została skierowana do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja postanowiła o przedłożeniu Radzie Powiatu 

Wodzisławskiego projektu uchwały mówiącego m.in. o utrzymaniu 20 godzin 

dla nauczycieli przedmiotów zawodowych. Wyjaśniła, że głównym argumentem 

przemawiającym za utrzymaniem 20 godzin były kwestie związane z finansami, 

a także z brakiem nauczycieli zawodu. Dodała, że w momencie zmniejszenia 

liczby godzin do 18, należałoby utworzyć co najmniej 5 nowych etatów.  
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Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że można byłoby to wypłacać w formie 

nadgodzin. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska poinformowała, 

że nauczyciele zawodu pracują na granicy nadgodzin. Wyjaśniła, że przepisy 

w poprzednich latach pozwalały na dużo więcej nadgodzin, obecnie można 

tylko do 1,5 etatu i wszyscy nauczyciele zawodu tak mają. Dodała, że jeden 

z głównych argumentów był taki, że poszukiwanie nowych nauczycieli zawodu 

jest praktycznie niemożliwe, dlatego że ich po prostu nie ma. Kolejnym 

z argumentów jest to, że tylko Powiat Raciborski obniżył pensum do 18 godzin, 

natomiast wszystkie ościenne powiaty i miasta realizujące kształcenie 

ponadpodstawowe na poziomie szkół zawodowych utrzymują pensum na 

poziomie 20 godzin. Poinformowała, że ustawodawca pozwala, w związku 

z tym w Powiecie Wodzisławskim utrzymuje się 20-godzinne pensum. Podobnie 

jest w Rybniku. Zauważyła, że Powiat Wodzisławski najbardziej współpracuje 

z Rybnikiem i Jastrzębiem. W Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim dwudziestu nauczycieli zawodu 

wymienia się, czyli część pracuje w Rybniku, część w Wodzisławiu Śląskim i na 

odwrót. W związku z tym pensa na tych samych warunkach też są ważne. 

Powiedziała, że zdaje sobie sprawę z tego, iż nauczyciele zawodu wnioskują, 

apelują, ale na dzień dzisiejszy w Powiecie Wodzisławskim pensum dla 

nauczycieli zawodu jest utrzymane w wymiarze 20 godzin. Następnie poruszyła 

kwestię zabezpieczenia środków finansowych na podwyżki dla nauczycieli 

w 2025 roku. Powiedziała, że  zabezpieczenie jest niemożliwe. Oświata to nie 

jest łatwy budżet. Przepisy prawa, jeżeli zwiększą wynagrodzenie nauczycielom 

o jakiś procent, obligują do wypłacania tego wyższego wynagrodzenia, więc nie 

ma znaczenia czy te środki zostaną zabezpieczone czy też nie. Kolejnym 

tematem była kwestia dotycząca pracowników administracji oraz obsługi 

i zabezpieczenie środków na realne podwyżki w związku z podniesieniem kwoty 

minimalnej. Naczelnik Wydziału Oświaty przekazała, że jeśli chodzi 

o minimalną kwotę to również jest to obowiązek, w związku z tym jeżeli jest 

jakiś pracownik, który otrzymuje wynagrodzenie minimalne, a państwo podnosi 

kwotę tego wynagrodzenia, wówczas obligatoryjnie należy dokonać tego 

podniesienia. Następnie odniosła się do kwestii zapewnienia odpowiednio 

zróżnicowanej wysokości wynagrodzenia dla pracowników administracji w 

porównaniu do obsługi i powiedziała, że jest to chyba najtrudniejszy temat, 

dlatego że jeżeli państwo podnosi minimalną kwotę wynagrodzenia, to 

oczywistym jest, że pracownicy na innych szczeblach chcą podwyżek, które to 

będą różnicować. Dodała, że poprzednie regulacje dotyczące pracowników 

administracji w Powiecie Wodzisławskim już troszkę poprawiły kondycję 

i sytuację pracowników administracji. Przekazała, że wcześniej obowiązywała 

wypłata premii, natomiast Związki Zawodowe poprosiły o wciągnięcie tych 

premii do pensum, a to zwiększyło dodatek stażowy.  
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Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że od 1 stycznia 2025 roku znowu 

zostanie podniesiona kwota minimalnego wynagrodzenia i ponownie dojdzie do 

spłaszczenia.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska powiedziała, że 

ma tego świadomość, natomiast decyzje o wynagradzaniu i podwyżkach należą 

do kompetencji Starosty. Sprawa jest jasna, że podwyżki muszą dotyczyć 

wszystkich jednostek znajdujących się na terenie powiatu i muszą być 

określone albo stopniem procentowym, albo stopniem finansowym. Dodała, że 

były prowadzone dyskusje ze Związkami Zawodowymi na temat zaplanowania 

w budżecie powiatu podwyżki dla pracowników administracji. Nie ma 

gwarancji, że podwyżki te będą miały miejsce od 1 stycznia 2025 roku dla 

pracowników administracji, bo jeżeli chodzi o pracowników obsługi, jeżeli 

podniesiona zostanie minimalna kwota wynagrodzenia, wówczas należy 

podwyższyć kwotę najniższego wynagrodzenia. Zauważyła, że roszczenia 

dotyczące kwestii finansowania i wynagradzania pracowników są jednym 

z najtrudniejszych obszarów i w tym obszarze zadowolenia nigdy nie będzie. 

Dodała, że rozumie apele Związków Zawodowych, na które stara się 

odpowiedzieć w imieniu Starosty. Powtórzyła, że co do wynagradzania 

administracji przeprowadzane są rozmowy. Dodała, że w ostatnich latach były 

przeprowadzone regulacje, natomiast nie zawsze wszyscy są zadowoleni.  

Członek Zarządu Pani Barbara Magiera zauważyła, że duży wzrost 

wynagrodzenia minimalnego zachwiał we wszystkich zakładach pracy. Dodała, 

że wszyscy pamiętają kiedy minimalna kwota wynagrodzenia wynosiła 2160 zł, 

czy 2300 zł, natomiast dzisiaj kwota ta wzrosła o raz tyle. U pracowników, 

którzy nie zarabiali minimalnej kwoty, tylko więcej, ich wynagrodzenie o tyle 

nie podniosło się. To sprawia, że atmosfera w zakładach pracy jest 

nieprzyjemna.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska powiedziała, że 

to jest bardzo trudny temat. Finansowanie jest trudne, a budżet jest taki a nie 

inny.  

Radny Pan Andrzej Kania stwierdził, że kiedyś to był problem, natomiast 

obecnie zdefiniowano kwotę minimalną. Dodał, że oprócz kwoty minimalnej są 

jeszcze inne dodatki. Zauważył, że kiedyś osoba nowo zatrudniona 

otrzymywała wynagrodzenie na takim samym poziomie jak osoba 

z dwudziestoletnim stażem, pracująca na tym samym stanowisku. 

Spowodowane to było wliczaniem wysługi lat do stawki zasadniczej. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska potwierdziła, że 

taka sytuacja miała faktycznie miejsce, że wysługa lat, czy premie były 

wliczane i to stanowiło kwotę zasadniczą. Związki Zawodowe pracowały nad 

tym, żeby to rozdzielić i zostało to zmienione. Dodała, że regulaminy są zgodne 

z przepisami prawa. Wysługa nie jest wliczana do wynagrodzenia zasadniczego 
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natomiast premie są wciągnięte. Następnie przekazała, że oczywiście 

regulamin przewiduje coś takiego jak premia, która może być przyznana 

z tytułu zwiększenia obowiązków czyli jest to tak zwana premia specjalna 

i takie sytuacje się zdarzają.  

Następnie ustalono termin kolejnego posiedzenia Komisji na dzień 

29 października 2024 roku, na godzinę 16.00. 

Ad. 7 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak poinformowała, że na 

10 października br. na godzinę 15.00, radni zostali zaproszeni na spotkanie 

w Zespole Szkół Technicznych w Wodzisławiu Śląskim celem zapoznania się 

z sytuacją panującą na basenie. Dyskusja będzie dotyczyła stopnia remontu 

wspomnianego obiektu. Dodała, że uważa, iż ważna jest obecność radnych na 

spotkaniu i zapoznanie się z sytuacją na miejscu. Przekazała, że jest to  

inicjatywa Wicestarosty Pani Barbary Chrobok. 

Ad. 8 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego 

posiedzenia Komisji w dniu 21 sierpnia 2024 roku, przy 7 głosach za, bez 

głosów wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych. 

Ad. 9 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zakończyła posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 

Dorota Haleš 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

Stefania Rodak 
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